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ZÁPIS č. 03/23 

zasedání Výboru sociálních věcí  

Zastupitelstva Libereckého kraje, 

ze dne 21. března 2023  
 

Přítomni: Naďa Jozífková; Eva Zbrojová; Bc. Anna Provazníková; Robert Prade; Ing. 

Taťana Janoušková; Tomáš Pěnička; Jaroslava Bizoňová; Bc. Jana Hajná; Bc. 

Martina Teplá; Daniela Weissová; Lenka Malá; PhDr. Jiří Miler, Ph.D. 

Omluveni: Nikola Rybová 

Neomluveni:  -  

Tajemník:  Aneta Forchtnerová, DiS. 

  

Hosté:  Mgr. Petr Tulpa, náměstek hejtmana, řízení resortu sociálních věcí 

  Ing. Markéta Hušková, vedoucí oddělení příspěvkových organizací 

  Miroslava Palečková, předsedkyně Krajské rady seniorů Libereckého kraje, p. s.  

Program: 

 

1. Zahájení zasedání 

2. Volba ověřovatele 

3. Schválení zápisu  

4. Kontrola plnění usnesení 

5. Schválení programu jednání 

 

6. Materiál do Zastupitelstva LK – bod ZLK č. 32: 

 

Poskytnutí individuální dotace z kapitoly 917 05 – Transfery, odbor sociálních věcí – 

pobočnému spolku Rada seniorů České republiky 

 

7. Materiál do Zastupitelstva LK – písemná informace: 

 

a) RO č. 97/23 – úpravy v kapitole 917 05 – Transfery, odbor sociálních věcí – výplata 

příspěvku na provoz dětské skupiny příspěvkové organizace Dětské centrum Liberec 
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8. Různé 

9. Závěr 

 

Průběh jednání: 

 

1. Zahájení zasedání 

 

Zasedání výboru sociálních věcí zahájila předsedkyně výboru Daniela Weissová. Přivítala 

všechny přítomné členy výboru a hosty.  

 

Konstatovala, že výbor je usnášeníschopný (přítomno 12 členů).  

 

2. Volba ověřovatele  

 

Dle jednacího řádu je nutné zvolit ověřovatele zápisu. Ověřovatelem zápisu byl navržen pan 

Tomáš Pěnička, který s návrhem souhlasil. 

 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 03/23/VSV/13 

 

Výborem sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje je pan Tomáš Pěnička zvolen 

ověřovatelem zápisu 3. zasedání v roce 2023. 

 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 12 PROTI:   0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: přijato 

 

3. Schválení zápisu 

 

Předsedkyně vyzvala členy VSV k diskusi či vyjádření k zápisu č. 02/23. Paní Bc. Jana Hajná, 

ověřovatelka minulého zápisu konstatovala, že zápis je v pořádku. 

 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 03/23/VSV/14 

 

Výbor sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje souhlasí se zněním zápisu č. 02/23. 

  

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 12 PROTI:   0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: přijato 

 

4. Kontrola plnění usnesení  

 

V rámci minulého zasedání v usnesení č. 02/23/VSV/12 členové Výboru soc. věcí doporučili 

Zastupitelstvu Libereckého kraje navýšit předfinancování sociálních služeb na rok 2024 na 
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částku 50.000.000 Kč včetně zapojení finančních prostředků z hospodářského výsledku 2.  Na 

jednání Zastupitelstva LK (28. 2. 2023) bylo toto doporučení projednáno. Diskuse ke kontrole 

plnění usnesení viz bod č. 8 Různé.  

 

5. Schválení programu jednání 

 

Paní Weissová dala hlasovat o programu třetího jednání v roce 2023. 

 

Návrh usnesení:  

č. usnesení: 03/23/VSV/15 

 

Výbor sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje souhlasí programem třetího jednání 

v roce 2023. 

 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 12 PROTI:   0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: přijato 

 

 

6. Materiál do Zastupitelstva LK – bod ZLK č. 32:  

 

Pan Tulpa představil materiál – Poskytnutí individuální dotace z kapitoly 917 05 – Transfery, 

odbor sociálních věcí – pobočnému spolku Rada seniorů České republiky, doplnila paní 

Hušková.  

 

Důvodová zpráva: 

 

Předmětem materiálu je poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu Libereckého kraje na projekt 

s názvem „Činnost Krajské rady seniorů Libereckého kraje“. Finanční prostředky na tento 

projekt jsou alokovány v kapitole 917 05 – Transfery, odbor sociálních věcí. 

 

 
Podpořená žádost: 

 

Žadatel: Rada seniorů České republiky, Krajská rada seniorů 

Libereckého kraje, p. s.  

Název projektu:  Činnost Krajské rady seniorů Libereckého kraje  

Stručný popis projektu:  Účelem projektu je realizace vzdělávacích, osvětových, 

kulturních a sportovních akcí pro seniory. Pořádání seminářů, přednášek a setkání s cílem 

omezit sociální vyloučení seniorů a rovněž akce k propojení generací. 

Celkové způsobilé výdaje projektu:                260.000,00 Kč (100 %) 

Žádost o finanční dotaci:                260.000,00 Kč (100 %) 

Návrh OSV na výši podpory:               260.000,00 Kč  

 

Zdůvodnění: Krajská rada seniorů Libereckého kraje nedisponuje vlastními prostředky ani 

majetkem. 

 

Přílohou materiálu je plán činností Krajské rady seniorů Libereckého kraje v roce 2023. 
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Diskuse:  

• pí. Palečková – představila Krajskou radu seniorů, která spadá pod Radu seniorů České 

republiky – největší seniorská organizace v ČR, sdružuje velký počet organizací 

s celostátní i krajskou působností, je připomínkovým místem všech zákonů; organizace 

které mají dobrou spolupráci s městem poskytují seniorům mnoho služeb, tudíž KRS 

nemá možnost nabídnout něco nadstandardního, KRS nechce poskytovat pouze benefity 

pro seniory, ale chce je provázat a dále zasíťovat organizace pro seniory, aby o sobě 

věděly; Krajská rada nemá vlastní prostředky, podpora od kraje je velmi důležitá 

• pí. Palečková – shrnula akce/události KRS, které se konaly v roce 2022: únor – 

„Chodíme pro mozek“, duben „Moudrá sovička“ (kurzy zacházení s novými 

technologiemi, telefony, tablety), červen – sportovní hry, září – zájezd na Kuks, říjen – 

„Babička roku“, prosinec – „Nikdo by neměl být sám“; bez prostředků od Libereckého 

kraje by nebylo možné tyto akce organizovat 

• pí. Weissová – otázka k paní Palečkové – kde je možné nalézt výroční zprávu a kolik 

seniorů obhospodařuje KRS svou aktivitou  

• pí. Palečková – data o činnosti jsou vedena Radou seniorů ČR celostátně za všechny 

KRS, počet obhospodařených seniorů je těžké přesně odhadnout, jedná se o tisíce 

seniorů 

• p. Tulpa – přehled o činnosti podává KRS ve formě vyúčtování akcí za finanční 

prostředky od Libereckého kraje (vyúčtování je součástí Smlouvy o dotaci), příští rok 

Rada seniorů ČR včetně KRS chce, aby se v regionech objevily poradenské kanceláře 

pro seniory (právního typu či sociálních a bytových problémů) 

• pí. Palečková – takováto poradna v Liberci funguje od 1. března 2021, certifikovaní 

poradci fungují zdarma pro seniory  

• pí. Teplá – poděkovala paní Palečkové za představení KRS, za Liberec takovou poradnu 

také máme (zřízený institut seniorské ombudsmanky), určité poradenství je zde 

poskytováno (např.: bytové otázky, sociální situace) 

• pí. Jozífková – v Jablonci nad Nisou – Informační poradenské středisko (základní 

poradenství, ne dle zákona č. 108/2006 Sb. o sociálních službách)  

• pí. Weissová – bylo by dobré zmapovat tyto poradny, aby se nevytvářely duplicity, 

potřebujeme zpětnou vazbu, zda jsou poradny funkční a kolik seniorů se ocitá v tísni 

• pí. Palečková – poradci/právníci vykazují měsíčně kolika seniorům byla pomoc 

poskytnuta (osobně či telefonicky), jaká témata probírali 

• pí. Provazníková – konstatovala, že jsou poradny užitečné a přeje si, aby byly efektivní 

a má povědomí pouze o ombudsmance; zájem o informace, jak je využita poradna oproti 

ombudsmance; pro zodpovědné hlasování o tomto bodu je potřeba více informací/dat; 

důležité je rozšíření poraden do regionů, kde nejsou zřízeny 

• pí. Palečková – nejsou finance na propagaci poradny, informace o poradně zaneseny do 

zpravodaje či Doby seniorů (časopis), v rozpočtu KRS není uvažováno s částkou na 

propagaci 

• pí. Teplá – většina obcí má svůj zpravodaj, bylo by dobré se s nimi spojit a zařídit 

propagaci KRS 
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• pí. Bizoňová – v Mimoni funguje právník pro občany města zdarma, je placen 

z městských peněz na sociální věci, z 80 % docházejí senioři 

• pí. Provazníková – dotaz na paní Palečkovou, zda KRS spolupracuje např. s Krajskou 

vědeckou knihovnou či Technickou univerzita v Liberci (univerzita třetího věku) 

• pí. Palečková – s knihovou spolupracujeme, ale s TUL nikoliv 

• p. Tulpa – úkol pro kraj – pomoc s propagací  

• pí. Weissová – zahájila diskusi k akci „Babička roku“ 

• pí. Jozífková – konstatovala, že tento bod nepodpoří, pokud je ve financích, o kterých 

se hlasuje, zahrnuta částka na akci „Babička roku“ 

 

Předsedkyně dala o bodu hlasovat 

 

Návrh usnesení:  

č. usnesení: 03/23/VSV/16 

 

Výbor sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje 

Zastupitelstvu Libereckého kraje 

 

r o z h o d n o u t 
o poskytnutí neinvestiční účelové dotace z rozpočtu Libereckého kraje níže uvedenému žadateli o 

finanční podporu na akci a do výše: 

 
 Žadatel  IČO/  

datum nar.  
sídlem/  
trvale bytem  

akce  název 
parametru  

měrná 
jednotka  

hodnota 
para-metru  

Max. výše 
fin. podpory  

Rada seniorů 

České 

republiky, 

Krajská rada 

seniorů 

Libereckého 

kraje, p. s.  

04450515  Mlýnská 

611/35, 

Liberec IV – 

Perštýn, 460 

01  

Činnost 

Krajské rady 

seniorů 

Libereckého 

kraje  

doba trvání 

projektu  
rok  1  260.000 Kč  

 

s c h v á l i t 

smlouvu o poskytnutí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu Libereckého kraje č. OLP/646/2023, 

která bude uzavírána mezi Libereckým krajem a spolkem Rada seniorů České republiky, Krajská 

rada seniorů Libereckého kraje, p. s., IČO: 04450515, se sídlem Mlýnská 611/35, 460 01 Liberec 

IV – Perštýn, na projekt „Činnost Krajské rady seniorů Libereckého kraje“. 

 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 6 PROTI:   0 ZDRŽEL SE: 6 VÝSLEDEK: nebylo přijato 

 

7. Materiál do Zastupitelstva LK – písemné informace:  

 

Paní Hušková představila písemnou informaci do Zastupitelstva: 

 

a) RO č. 97/23 – úpravy v kapitole 917 05 – Transfery, odbor sociálních věcí – výplata 

příspěvku na provoz dětské skupiny příspěvkové organizace Dětské centrum Liberec 



6 

 

Diskuse: neproběhla 

 

Předsedkyně dala o bodu hlasovat 

 

Návrh usnesení:  

č. usnesení: 03/23/VSV/17 

 

Výbor sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání bere na vědomí 

předložené písemné informace do Zastupitelstva LK: 

 

a) RO č. 97/23 – úpravy v kapitole 917 05 – Transfery, odbor sociálních věcí – výplata 

příspěvku na provoz dětské skupiny příspěvkové organizace Dětské centrum Liberec 

 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 12 PROTI:   0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK: přijato 

 

8. Různé 

 

• p. Tulpa – informoval o vypracovaném dopise pro obce I.-III. stupně, ve kterém 

informuje starosty a primátory o procesu vývoje Základní sítě sociálních služeb LK, 

jakým způsobem bude síť parametrizována a jaká bude součinnost obcí; zatím 

spolupracují 4 regiony (Frýdlant, Česká Lípa, Jilemnicko, Novoborsko), které si vytváří 

fond k financování nedostatku   

• p. Tulpa – zmínil zákon o podpoře bydlení, Ministerstvo pro místní rozvoj předkládá 

materiál ve formě paragrafového znění, v případě zájmu jsou přípravné teze k dispozici 

na ukázku 

• p. Tulpa – potravinová pomoc dětem, kteří nemají finance na stravování ve školách, 

rozšíření na střední školu i mateřinky; aktivitu vyvíjí odbor školství, ale týká se to i 

sociálna – kritika ohledně Úřadu práce, který vydává potvrzení o tom, zda rodina či dítě 

je v nepříznivé situaci 

• pí. Jozífková – zmínila připravované změny v rámci Národního plánu obnovy ČR, které 

se týkají služeb péče, v řešení je dlouhodobá péče, navrhnuta rychlá novela, která 

neprošla odbornou diskusí; směr k ZSLK – pokud se toto schválí, tak to bude mít 

finanční, personální a daňové dopady, poznatek – lůžka dlouhodobé péče budou i 

v nemocnicích a na tyto lůžka připadne příspěvek na péči 

• p. Tulpa – na Komisi sociálních věcí Asociace krajů ČR toto téma bylo prezentováno 

pouze ve formě tezí, které budou opraveny, výsledkem není žádné usnesení – bylo 

odmítnuto jako nepřipravený materiál 

• pí. Weissová – přišla nabídka výjezdního zasedání do DD Velké Hamry a dále možnost 

pozvat paní PhDr. Janu Horákovou, ředitelku Fokusu Liberec  

• pí. Weissová – ozvali se rodiče dětí s mentálním či kombinovaným postižením 

s prosbou o schůzku; rodiče zjišťovali, co s dětma po ukončení povinné školní docházky 

a mají informace ke sdělení, na příštím zasedání uvidíme, zda, je možné jim pomoci 
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• pí. Provazníková – s rodiči jedná už delší čas, rodiče dětí mají pár individuálních 

schůzek a návrh řešení, hledají poskytovatele – partnera 

• p. Tulpa – zmínil ukončení projektové dokumentace, vyklízí se Domov mládeže 

Zeyerova a zde se bude stavět zařízení pro PAS; Domov a centrum denních služeb 

Jablonec nad Nisou, p. o. - nástavba patra současného denního centra a stacionáře, 

Česká Lípa – nástavba patra (PAS, odlehčovací služba) 

•  pí. Jozífková – zmínila rozdíly v mzdách a platech zaměstnanců v sociálních službách, 

zejména pečovatelky mají málo peněz v neziskových organizací, další problém 

pečovatelských služeb – populace tloustne, je třeba dvou lidí pro obsloužení klienta 

 

Diskuse ke kontrole plnění usnesení: 

• p. Tulpa – hovořil o problematice dofinancování krajského předfinancování soc. služeb 

na rok 2023 v souvislosti s poradenstvím, péčí a prevencí; dofinancovány budou 

organizace (většinou terénní služby), které dostaly méně od státu i kraje v maximální 

výši hospodářského výsledku 2, což je cca 6.000.000 Kč; HV2 by měl schválen ke konci 

dubna 

• p. Tulpa – předfinancování na rok 2024, k původní částce přiřazeno 16.000.000 Kč do 

HV2, celková suma na předfinancování by tedy byla 50.000.000 Kč, nyní čekáme, kolik 

peněz bude v HV2 a zda bude přerozděleno dle požadavků 

• p. Weissová – diskuse s panem náměstkem Ing. Miklíkem o přispívání soc. službám, 

kraj se musí rozhodnout, zda chce tímto způsobem služby poskytovat, zmíněna pracovní 

skupina k ZSLK; pan Miklík – nadějně vypadá částka určena na energie pro kraj, pokud 

zbude rezerva, část by mohla být použita na financ. soc. služeb 

• pí. Jozífková – dotaz na pana Tulpu – jak se dospělo k částce 6.000.000 Kč 

• p. Tulpa – rezervy z rozpočtu příspěvkových organizací kraje 

• pí. Jozífková – na prvním zasedání VSV bylo přislíbeno vyčíslení, kolik peněz chybí 

organizacím v úpadku, aby mohlo být nejpozději v dubnu sděleno panu hejtmanovi, 

který nabídnul případnou finanční pomoc z úspor minulého roku  

• p. Tulpa – částka, která chybí bude projednána v dubnu a prostředky z HV2 budou 

dostatečné na dofinancování úpadkových služeb 

• p. Pěnička – 6.000.000 Kč jsou úspory odboru soc. věcí, ale pan hejtman přislíbil 

finanční pomoc z hospodářského výsledku za celý kraj  

• p. Jozífková – pan hejtman očekává konkrétní finanční požadavek, 6.000.000 Kč je 

málo peněz na dofin. úpadkových služeb 

 

9. Závěr 

 

Příští jednání bude v úterý dne 18. 4. 2023 od 14:00 hodin v budově Krajského úřadu 

Libereckého kraje v jednací místnosti č. 326a.  

 

Předsedkyně poděkovala přítomným za účast a ukončila jednání.  
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Zapsala: 

Aneta Forchtnerová, DiS., v. r. 

tajemnice Výboru sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje 

 

Ověřovatel zápisu: 

Tomáš Pěnička, v. r. 

člen Výboru sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje 

 

Předsedající: 

Daniela Weissová, v. r.     

předsedkyně Výboru sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje 


